
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2013
z przebiegu XXXIV Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 5 grudnia 2013 r. o godz. 10.00
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni Rady Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy Jaraczewo - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– radca prawny - Marianna Frąckowiak
– radny powiatu - Teodor Grobelny
– kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 
– dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Karol Górski

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad  XXXIII Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIII Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
7. Podjęcie  uchwały w sprawie  upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy

Społecznej w Jaraczewie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji
publicznej. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Jaraczewo na 2014 rok. 

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  numer
POKL.09.01.02-30-098/12  pod  nazwą  „Kurs  na  Jaraczewo-  wyrównywanie  szans
uczniów i uczennic” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2014 rok.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji  Rewizyjnej na 2014

rok.
12. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i

Usług  na 2014 rok.
13. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2014 rok. 
14. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
16. Wolne głosy. 
17. Wnioski. 
18. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Zgodnie  z  art.32  ust.1  Statutu  Gminy  Jaraczewo,  obrady  XXXIV  Sesji  Rady  Gminy
Jaraczewo otworzył  Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14
radnych, co stanowi qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Usprawiedliwił  spóźnienie  na  obrady  radnego  Romana  Matuszaka  oraz  nieobecność



przedstawiciela Komendy Powiatowej w Jarocinie.
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIII Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady zwraca  się  do  Sekretarza  rady  o   wypowiedź  do  sporządzonego
protokołu.
Sekretarz  Rady-  Barbara  Pielucha  informuje,  że  po  zapoznaniu  się  z  protokołem z  przebiegu
XXXIII Sesji Rady gminy, odbytej w dniu 7 listopada 2013 r.- nie wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag. 
Po przeprowadzonym głosowaniu 14 radnych głosowało  „za” przyjęciem protokołu,  0 głosów
„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Protokół został przyjęty bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIII Sesji  Rady Gminy.

Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXIII
Sesji Rady Gminy  Jaraczewo, odbytej w dniu 7 listopada 2013 r. składa zastępca Wójta Stanisław
Andrzejczak.
Wobec braku uwag do złożonego sprawozdania, stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu,
Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.

Radny Roman Matuszak przybył na obrady sesji. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu składa Wójt Gminy 
Ponadto Wójt  informuje,  że w dniu 3 grudnia br.  przebywał  w delegacji  w Warszawie,

uczestnicząc w seminarium, które organizowała Sejmowa Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz
Senacka Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi, w sprawie polityki spójności  na lata 2014- 2020 a w
szczególności polityki spójności na rzecz rozwoju obszarów wiejskich. 

Kończąc  swoje  wystąpienie  Wójt  wskazuje,  że  jeżeli  nie  zjednoczymy się  wspólnie  w
powiatach, to może być gorzej jak w poprzednim rozdaniu. 
Ponieważ  do  złożonego sprawozdania  nie  było  pytań  ani  uwag,   Przewodniczący Rady uznał
sprawozdanie za przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

 Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Romanowi Matuszakowi. Odnosząc się do
ostatniego zdania wystąpienia Wójta  dotyczącego zjednania z powiatem ,radny Matuszak  zapytał
- jak Wójt widzi zjednoczenie gmin w powiecie jarocińskim, czy jest taka w ogóle możliwość?.
Prosi również o więcej informacji na temat planowanej w przyszłym roku przebudowy sceny w
parku w Jaraczewie- odpowiedz nie musi być udzielona na tej sesji.  
Następnie  radny zwraca się  z  prośbą  o  opracowanie   na 2014 rok  i  przekazanie   radnym do
następnej  sesji,   harmonogramu  robót  publicznych    oraz harmonogramu prac  związanych  z
remontem  rowów przy drogach gminnych . 
  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o
stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,



że proponowane zmiany w budżecie gminy omówiła skarbnik na posiedzeniu komisji w dniu 2
grudnia 2013 r. i po szczegółowej analizie przedłożony projekt uchwały  z uwzględnioną zmianą
( dotacja celowa do Gimnazjum) został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt przedłożonej
uchwały  komisja  szczegółowo  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  3  grudnia  2013  r.  i  z
uwzględnioną  zmianą  dotyczącą  przyznanej  dotacji  do  Gimnazjum w Jaraczewie  zaopiniowała
jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji   Rewizyjnej  informuje,  że  proponowane  zmiany  w  budżecie,  w
przedkładanym projekcie uchwały komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 2
grudnia 2013 r., nie wnosząc uwag. 

Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0 głosów  „przeciwnych”,  0 głosów „wstrzymujących”.  Uchwała Nr XXXIV/209/2013 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Jaraczewie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji
publicznej.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  przedkładanej  uchwały  omawiany  był  na
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o
wypowiedź w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że  projekt  tej  uchwały  omówiła  p.  Kierownik  Gminnego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  na
posiedzeniu  komisji w dniu 2 grudnia br. i po analizie został zaopiniowany pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że na posiedzeniu w dniu
3  grudnia  br.  Komisja  przedłożony  projekt  powyższej  uchwały  zaopiniowała  jednogłośnie
pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że  po  udzielonych  wyjaśnieniach   przez  p.
Kierownik  GOPS Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br.  nie wniosła uwag do projektu
powyższej uchwały. 

Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0 głosów „przeciwnych”,  0 głosów „wstrzymujących”.  Uchwała Nr XXXIV/210/2013  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Jaraczewo na 2014 rok.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  tej  uchwały  również   omawiany  był   na
posiedzeniach  komisji  rady,  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o
stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że projekt tej uchwały z załączonym Programem  został omówiony przez  pełnomocnika wójta ds.
realizacji programu p. Marię Jakrzewską na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br., i po szczegółowej
analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  Komisja  na
posiedzeniu w dniu 3 grudnia br. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały
wraz z załączonym Programem i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br. nie
wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały( z załączonym programem).

Rada  przystępuje do głosowania nad projektem  powyższej uchwały.



Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0  głosów „przeciwnych”,  0  głosów „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXIV/211/2013 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  numer
POKL.09.01.02.-30-098/12  pod  nazwą  „Kurs  na  Jaraczewo”-  wyrównywanie  szans
uczniów i uczennic” - współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego.

Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały  omawiany był na posiedzeniach
komisji rady  i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu
Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br. projekt przedłożonej uchwały szczegółowo omówił dyrektor
Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno-  Administracyjnego  Szkół  ,  i  po  udzielonych  wyjaśnieniach
został zaopiniowany  jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały
szczegółowo  omówił dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół na
posiedzeniu  Komisji  w  dniu  3  grudnia  br.  i  po  analizie  został  zaopiniowany  jednogłośnie
pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że   po  szczegółowej  analizie  i  udzielonych
wyjaśnieniach przez dyrektora GZEAS, Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br.  uznała za
celowe podjęcie powyższej uchwały. 

Głos  zabiera  Przewodniczący  Rady.  Przewodniczący  ma  nadzieję,  że  realizacja  tego
programu  wpłynie na podniesienie wyników egzaminów  w szkołach. Następnie Przewodniczący
Rady  udziela  głosu  Wójtowi   Gminy.   Wójt  proponuje, żeby  dyrektor  Gminnego  Zespołu
Ekonomiczno Administracyjnego Szkół   omówił  znaczenie tego Programu  gdyż  będzie to też
informacja dla sołtysów. 
Głos zabiera dyrektor GZEAS Jerzy Jakubowski. Informuje, że na projekt pod  nazwą”Kurs na
Jaraczewo- wyrównywanie szans uczniów i uczennic”  pozyskaliśmy środki w kwocie 1.260.500,50
zł .Ten projekt jest skierowany do wszystkich uczniów  szkół podstawowych i gimnazjów. Będą to
zajęcia  pozalekcyjne  z  języka  polskiego,  efektywnej  nauki  języka  angielskiego,  matematyki,
informatyki, astronomii, przedsiębiorczości, języka angielskiego  oraz  ekspresji kulturowej, i na te
zajęcia  przewidziane jest ponad 4 tys. godzin.  Oprócz środków, które są na wynagrodzenia dla
prowadzących  są  też   środki  na  zakup  środków  dydaktycznych  (  np.  podręczniki,  tornistry,
poradniki, tablice, transze, kalkulatory, przyrządy geometryczne, programy komputerowe, tablice
interaktywne, sprzęt nagłaśniający itd... ). Po zakończeniu  kursu zakupiony sprzęt pozostanie w
szkołach. 
Kolejne zadanie, to zajęcia skierowane dla uczniów , którzy mieli kłopoty w nauce, są to dodatkowe
zajęcia z języka polskiego, fizyki, matematyki , chemii, przyrody, historii, języka niemieckiego i z
nauczania początkowego celem osiągnięcia lepszych wyników w nauce.  Na to zadanie można
zakupić również pomoce dydaktyczne. 
Będą też zajęcia z gimnastyki korekcyjnej ( zgodnie z zapotrzebowaniem poszczególnych szkół),  z
zakupem sprzętu. 
Kolejnym zadaniem będzie doradztwo edukacyjno-  zawodowe,  zajęcia  skierowane do  uczniów
gimnazjów i  to  się  wiąże z kolejnym zadaniem jak szkolne środki  kariery,  gdzie będą  zajęcia
indywidualne z każdym uczniem. 
Następnie dyrektor  informuje,  że oprócz środków,  które pozyskaliśmy na wymienione zadania,
pozyskaliśmy również środki na dowóz dzieci na zajęcia ( częściowy dowóz). 
Z wyliczeń dyrektora wynika, że ponad  400 tys. zł pozostanie w szkołach  w postaci środków
dydaktycznych. 
Kończąc swoje wystąpienie dyrektor informuje, że program  będzie trwał od 1 stycznia 2014 r. do



31 stycznia 2015 roku. 
W dyskusji  głos  zabiera  Wiceprzewodnicząca   Rady życząc   aby ten  program był  jak

najlepiej zrealizowany  „Oby się udało”. 
Wójt  w  swojej  wypowiedzi   zwraca  uwagę,  że   poprzez  tą  uchwałę   bierzemy  na  siebie
odpowiedzialność   realizacji  tego  programu.  Zaznacza,  że  program  jest  obostrzony  bardzo
konkretnymi  zasadami.,  wymogami,  które  trzeba  spełnić.  Nie  będzie  to  łatwy  program  do
wykonania, na wszystko musi być zamówienie publiczne,  które będą szczegółowo kontrolowane.
Mimo to, Wójt uważa, że jest to program ambitny,  potrzebny do naszych dzieci i do zrealizowania. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0 głosów „przeciwnych”,  0 głosów „wstrzymujących”.   Uchwała Nr XXXIV/212/2013 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy rady gminy na 2014 rok.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  radni  na  posiedzeniach  komisji  zapoznali  się  z
proponowanym planem pracy Rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji o
stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że z proponowanym planem pracy Rady Gminy Komisja zapoznała się na posiedzeniu w dniu 2
grudnia br. nie wnosząc uwag.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  informuje, że na posiedzeniu w
dniu 3  grudnia  br.  Komisja  nie  wniosła  uwag do  proponowanego planu pracy Rady Gminy i
przedłożony projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br.
nie wniosła uwag do proponowanego planu pracy Rady Gminy na 2014 rok. 
Wobec braku pytań Rada Gminy  przystępuje do głosowania nad projektem uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały,
0  głosów „przeciwnych”,  0  głosów „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXIV/213/2013 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zarządził 15 min. przerwę w obradach sesji. 
Po wznowionych obradach przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad tj. pkt. 11. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014
rok.

Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały omawiany był  na posiedzeniach
komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu
Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br. nie wniosła uwag do proponowanego planu pracy
Komisji Rewizyjnej na 2014 rok. 
Przewodniczący  Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt powyższej
uchwały z proponowanym planem pracy Komisja na posiedzeniu w dniu 3 grudnia br. zaopiniowała
jednogłośnie pozytywnie. 
Wobec braku pytań, Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem powyższej  uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że 15 radnych  głosowało „za” podjęciem uchwały,
0 głosów „przeciwnych”,  0 głosów „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr XXXIV/214/2013 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 



12. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju  Gospodarczego, Budżetu, Handlu
i Usług  na 2014 rok.

Przewodniczący Rady informuje, że z przedkładanym planem pracy Komisji Rolnictwa...
radni zapoznali się na posiedzeniach komisji i zwraca się do przewodniczących poszczególnych
komisji o stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący   Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  Komisja  na
posiedzeniu w dniu 3 grudnia br. nie wniosła uwag  do proponowanego planu pracy tej Komisji. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że  z  przedkładanym  planem  pracy  Komisji
Rolnictwa... Komisja zapoznała się na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br. nie wnosząc uwag. 
Wobec braku pytań Rada Gminy przystępuje do głosowania nad przyjęciem przedłożonego planu
pracy Komisji Rolnictwa....
Po  przeprowadzonym  głosowaniu   stwierdzono,  że  15  radnych  głosowało  „za”  przyjęciem
proponowanego  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i
Usług, 0 głosów „przeciwnych”,  0 głosów „wstrzymujących”.  Plan pracy stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

13. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2014 rok.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  przedkładanym  planem  pracy  Komisji   Oświaty,
Kultury i spraw Socjalnych na 2014 rok  radni zapoznali się na posiedzeniach komisji rady i zwraca
się do przewodniczących poszczególnych  komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje,
że na posiedzeniu w dniu2 grudnia br. Komisja  nie wniosła uwag do proponowanego planu pracy
tej Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br. nie
wniosła uwag do proponowanego planu pracy Komisji Oświaty...
Wobec braku pytań Rada Gminy przystępuje do głosowania nad przyjęciem przedłożonego planu
pracy Komisji  Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych.
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  15  radnych  głosowało”za”  przyjęciem  tego
planu, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”.  Plan pracy stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

14. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

Nie przekazano żadnej informacji.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący  Rady   informuje,  że  na  ostatniej  sesji  zwrócił  się  do  dyrektora
Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie  o informacje na piśmie - ilu mieszkańców
gminy Jaraczewo nie przyłączyło się do kanalizacji a powinni być  przyłączeni, i jakie działania
administracyjne dyrektor poczynił wobec tych osób. Informacje  otrzymał w dniu 20 listopada br. i
w tym miejscu odczytuje tekst odpowiedzi. Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Z  udzielonej  odpowiedzi  Przewodniczący  nie  jest  do  końca  zadowolony,  ponieważ   brakuje
informacji jakie działania były poczynione od   miesiąca maja br. do chwili obecnej. 
Następnie  Przewodniczący  informuje,  że Urząd Gminy wystąpił  z  pismem do  Zarządu  Dróg
Powiatowych w Jarocinie  w sprawie ścinki poboczy przy drogach powiatowych  na terenie gminy
Jaraczewo:  Panienka-  Chwalęcin,  Chwałkowo  Kościelne-  Panienka  i  Jaraczewo  –  Niedżwiady
( uwagi zgłoszone  na ostatniej sesji). Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



W odniesieniu  do  pierwszego   pytania  z  którym zwrócił  się   radny  Roman  Matuszak
dotyczącego zjednoczenia z powiatem Wójt  odpowiada, że w tej sprawie z jego inicjatywy odbyło
się  spotkanie  w  Starostwie  spotkanie  Wójtów  i  Burmistrzów  ,  zaproszony  był  również  Wójt
Nowego  Miasta  i   ze  strony starostwa  inicjatywa była  taka  ,  żeby powołać  wspólny  „zespół
obszarowy” , ale od tego czasu nic się nie dzieje. Dalej wyjaśnia, że my nie musimy jednoczyć się
tylko z naszym powiatem, możemy  również z innymi gminami.  Z nowym rokiem Wójt będzie
szukał sojuszników , którzy   wspólnie z nami  będą mogli opracować  odpowiednie dokumenty tj.
projekty, strategie działania czy porozumienie.  Jest do zrobienia szereg rzeczy instytucjonalnych ,
żeby  w przyszłości aplikować o środki unijne. 

Nie ma się co czarować i łudzić, z gminą Jarocin nigdy nie było nam po drodze, gmina
Żerków nie będzie nam po drodze, z powiatem też jest różnie jak również z gminą Kotlin  mówi
radny Roman Matuszak. Uważa, że trzeba szukać innych sojuszników. 
W związku z  tym radny zwraca się  z  pytaniem do radnego powiatu-  jakie  inwestycje  zostały
uwzględnione w budżecie powiatu na 2014 rok, na terenie gminy Jaraczewo?
Radny powiatu Teodor Grobelny odpowiada, że cały budżet powiatu ( zgodnie z projektem) na
2014 rok po stronie wydatków wynosi  70 mln zł. a po stronie przychodów 61 mln. 
W odniesieniu  do  inwestycji  w  gminie  Jaraczewo  to   zgodnie  z  projektem  budżet  powiatu
1.395.000,00  zł  (  kwota  wirtualna  )   planowane  jest na  przebudowę  drogi  powiatowej  Góra-
Zalesie- Panienka- granica powiatu ( ujęta jako schetynówka) z tym, że droga ta nie będzie robiona,
ponieważ wniosek o dofinansowanie tej inwestycji znalazł się na 4 miejscu w województwie, na 3
miejscu znalazła się droga Cielcza- Radlin- Stęgosz  i ta inwestycja będzie realizowana ( złożone
były dwa wnioski natomiast tylko jeden mógł być uwzględniony).
Ponadto zaplanowana jest kwota 316.000,00 zł na przebudowę drogi powiatowej  w  miejscowości
Zalesie ( zadanie przesunięte z tego roku -  nieuregulowane sprawy  gruntowe). 
Czyli można liczyć, że za 316 tys. zł  będzie zrobiona  przez cały rok jakaś  inwestycja na terenie
gminy  Jaraczewo  –  mówi  radny  Roman  Matuszak.  Następnie  zwraca  się  z  pytaniem-  ile  jest
wydatków majątkowych w powiecie na drogi?.  
Radny Grobelny odpowiada, że w  budżecie powiatu na drogi publiczne zaplanowana jest kwota
6.784.798,00 zł  w tym 4.113.000,00 zł  zaplanowane jest  na tą  schetynówkę. 
Radny Roman Matuszak zwraca uwagę, że od dłuższego czasu jest tak, że z budżetu powiatu na
zadania w gminie Jaraczewo przeznacza się 5-6 % środków, za wyjątkiem roku, gdzie była robiona
droga Rusko – Jaraczewo, ponieważ wtedy  było 11% - „Jak tutaj Wójt może mówić o współpracy
gmin, czy powiatu”.  

Następnie  głos  zabiera  rady  Edmund  Kowalczyk  zwracając  się  do  radnego  powiatu  z
pytaniem czy  zapoznał się z wnioskami , które złożył sołtys wsi Nosków do budżetu powiatu i
które z nich zostały  uwzględnione do realizacji?
Radny Grobelny odpowiada,  że zapoznał  się  z  wnioskami,  natomiast  odpowiedź   jest  taka,  że
niektóre   zadania  będą  realizowane w ramach  bieżącego utrzymania  dróg  (  w  Noskowie   nie
przewiduje się inwestycji). 

Odnosząc  się  do  planowanej  przebudowy  drogi  powiatowej  Góra-  Zalesie-  Panienka-
granica powiatu radny Jacek Kryszak uważa, że na podstawie całego przebiegu sprawy  można
stwierdzić, iż  z góry było przewidziane, że ta droga nie wejdzie do realizacji. 
Informuje  również,  że w projekcie naszego budżetu mamy  zaplanowane środki w wysokości
120.000,00 zł  jako pomoc do powiatu na chodnik w Rusku, natomiast radny powiatu nie wymienił
realizacji  takiego zadania w budżecie  powiatu. W związku z powyższym prosi  radnego powiatu o
wypowiedź w tej kwestii. 
Co do pierwszej części wypowiedzi radnego Jacka Kryszaka,  radny powiatu informuje, że to nie
jest prawda i wyjaśnia, że nikt nie wiedział , która droga wejdzie, dwa projekty zostały złożone z
tym, że wiadomo było to, że tylko jedna droga może wejść. Zaznacza, że obydwa wnioski zostały
ocenione wysoko. 
Co zaś tyczy się budowy  chodnika w Rusku radny Grobelny odpowiada, że w projekcie budżetu
powiatu takie zadanie nie zostało ujęte, ale ze swojej strony dołoży wszelkich starań, żeby powiat



dołożył swoich środków do tego zadania. 
Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Romanowi Matuszakowi. W odniesieniu do

utrzymania dróg powiatowych  radny informuje, że 27 lat mieszka w Rusku i jeszcze ani razu nie
zdarzyło się, żeby powiat sprzątał  np. piasek przy krawężnikach na drodze powiatowej przez wieś,
zawsze sprzątają  właściciele czy dzierżawcy przyległych nieruchomości. 

Radna  Barbara  Pielucha  zwraca  się  z  pytaniem  –  czy  została  wyjaśniona  sprawa
wysadzonych drzew przy drodze powiatowej Jaraczewo – Wojciechowo, ponieważ w tej sprawie
zastępca Wójta miał dzwonić do powiatu (  wyjaśnić sprawę pasa drogowego). Zaznacza, że w tej
sprawie interweniują  mieszkańcy zwracając uwagę,  że  jest  to  zagrożeniem dla użytkowników
drogi.
Zastępca Wójta odpowiada radnej, że rozmawiał w tej sprawie z Panem Ratajczakiem z Zarządu
Dróg Powiatowych i otrzymał odpowiedz, że drzewa te  zostały posadzone  zgodnie z granicą pasa
drogowego. 
Jak mogło się stać, że rów jest własnością prywatną – mówi radny Roman  Matuszak. 
Zastępca Wójta ma nadzieję,  że radny powiatu będzie też  interweniował w tej sprawie a swoją
drogą będzie robił wszystko, żeby jednak doprowadzić do spotkania z  Dyrektorem  Zarządu Dróg
Powiatowych   z udziałem radnej i sołtysa wsi Wojciechowo  celem  wyjaśnienia  zgłaszanych
uwag. 

Na tym dyskusje zakończono. 

16. Wolne głosy.

Zastępca  Wójta  składa  sprawozdanie  o  przeprowadzonym  przetargu  na  zakup   energii
elektrycznej na lata 2014- 2015. Informuje, że Gmina Jaraczewo przystąpiła do grupy zakupowej
Śrem, gdzie  w tej  grupie przetargowej uczestniczyło 6 gmin i  powiat śremski. Przetarg został
rozstrzygnięty 13 listopada 2013 r., w którym uczestniczył  oferentów : ENERGA - Gdańsk ( która
obecnie nas obsługuje), ENEA  SA -Poznań i PKP ENERGETYK  SA- Warszawa. 
W wyniku postępowania przetargowego dla tej grupy zakupowej (sześciu  jednostek  gminnych i
powiatu ) wygrała  ENERGA – Gdańsk oferując  najniższą stawkę  w kwocie 0,2140 netto  za 1
KWh, gdzie do tej pory mieliśmy 0,2750  za 1 KWh .
Do złożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag i nie było pytań. 

Przewodniczący  Rady udziela głosu radnemu Markowi Grobelnemu. Radny kieruje pytanie
do radnego powiatu- czy w budżecie powiatu został ujęty w sprawie rowu  w kierunku Strzyżewka
( wniosek złożył osobiście)?  Informuje, że początek i koniec tego rowu został odnowiony  a środek
nie został  zrobiony. 

Radny Stefan Pawlak w imieniu mieszkańców ul. Jarocińskiej w Noskowie zgłasza, żeby
pracownicy firmy odbierającej śmieci  puste kubły ustawiali za mostkami, a nie przy drodze ( przy
drodze mogą być skradzione). 

Sołtys wsi Gola prosi radnego powiatu o interwencje w sprawie ścinki poboczy przy drodze
powiatowej Gola – Niedźwiady. 

Sołtys  wsi  Niedźwiady   informuje,  że    w  dniu  23  listopada  br.   firma  „JOPEK”
zobowiązała się  odebrać   od  mieszkańców folie  i  do  dnia  dzisiejszego nie odebrali  –  prosi  o
interwencje. 

Sołtys wsi Wojciechowo wracając do sprawy posadzonych drzew przy drodze Jaraczewo –
Wojciechowo  zwraca uwagę, że  jeżeli te drzewa osiągną  większą  objętość, to będą przeszkadzały
przy  odśnieżaniu.  Prosi  o  doprowadzenie  do  spotkania  z  przedstawicielami  Zarządu  Dróg
Powiatowych. 
Zastępca Wójta obiecał p. Sołtys, że w przyszłym tygodniu dojdzie do spotkania. 
Do  rozmowy  w  sprawie  wysadzonych  drzew  włącza  się  Wójt  wyjaśniając,  my  nie  możemy
czegokolwiek  nakazywać  czy  nie  nakazywać  ,  jeżeli  daliśmy   sygnał  powiatowi,  a  nie  ma
oddźwięku, to nasze siły czy środki są znikome. W tej sprawie powinien też interweniować radny
powiatu, ponieważ  jest naszym przedstawicielem. Mimo to, Wójt obiecał , że dojdzie do spotkania



w tej sprawie. 
W odniesieniu do wypowiedzi sołtysa wsi Niedźwiady w sprawie odbioru folii Wójt wyjaśnia, że
Urząd Gminy nie ustalał z firmą  terminu odbioru, do urzędu nikt się nie zgłosił, to mieszkańcy
ustalali ( zajmiemy stanowisko w tej sprawie). 

Przewodniczący Rady udziela głosu p. Sołtys wsi Zalesie, która zwraca się z pytaniem- czy
firma Grzelak będzie świadczyła usługi przewozowe na terenie gminy Jaraczewo ( informacja z
prasy ) i czy będą zachowane  te same godziny  jak na chwilę obecną?

W odniesieniu do budżetu powiatu na 2014 rok  Wójt zwraca się do radnego powiatu, żeby
jeszcze dzisiaj  rozmawiał w tej sprawie   w powiecie, ponieważ  nie możemy mówić jeszcze w tej
chwili   o  tym,  że  droga  nasza  weszła,  czy  nie  weszła,  możemy  przypuszczać  gdyż  nie
zakwalifikowała się. Wyjaśnia, że dopóki nie ma decyzji Rady Ministrów , to zarówno po stronie
gminy  i  powiatu  te  środki  muszą  zostać  dalej  zapisane  .Zaznacza,  że  informacja  na  stronie
internetowej  Urzędu  Wojewódzkiego  jest  tylko  informacją  a  nie  decyzją,  jednak  z  dużym
prawdopodobieństwem trzeba przypuszczać, że ta droga nie wejdzie. Dopiero po ogłoszeniu decyzji
Rady Ministrów będziemy mieli  pewność,  że możemy się  wycofać  z  tej  inwestycji.  Wójt  ma
nadzieję, że jeżeli wycofamy się, to nie na zawsze ale przynajmniej na rok gdzie w przyszłym roku
pula środków z powrotem ma wrócić  do stanu sprzed roku. 
Dalej  Wójt  wskazuje,  że  w  projekcie  budżetu  powiatu  nie  ma takiej  inwestycji  „Przebudowa
chodnika i kanalizacji w miejscowości Rusko” Jest to inwestycja, która powinna być zrealizowana
przez powiat. Zaznacza , że z naszej strony został zrobiony projekt techniczny ( ponad 100 tys zł)
i  liczymy  na  to,  że   radny  powiatu  będzie  popierał  nasze  starania  (  przedstawi  na  komisji
budżetowej pismo, które przekazaliśmy do powiatu). Oczekujemy tylko tyle, żeby powiat podpisał
stosowne porozumienie z nami i wyłożył drugie tyle pieniędzy  na tą inwestycje, wtedy  się wykaże
dobrą wolę i będzie można rozmawiać o partnerstwie. 
Co do  drogi  w Zalesiu  Wójt   uważa,  że  to  nie  jest  nowa inwestycja,  ponieważ  jest  to  tylko
przeniesione zadanie, które miało być realizowane w tym roku. 
Wójt zwraca się z prośbą  do radnego Grobelnego, żeby walczył o to, aby powiat odpowiedział
pozytywnie i żeby przynajmniej na zakończenie kadencji  ta inwestycja w Rusku została wykonana.
Wójt  ma też nadzieję, że Starostwo w odpowiednim czasie odpowie na wnioski, które wpłynęły z
poszczególnych sołectw z terenu naszej gminy. 

Co zaś tyczy się przewozów pasażerskich, o czym podnosiła w swej wypowiedzi p. Sołtys
wsi Zalesie, zastępca Wójta informuje, że na ten moment nie może odpowiedzieć czy te usługi na
terenie naszej gminy będzie wykonywała firma p. Grzelaka, czy inna firma, ponieważ w dalszym
ciągu  prowadzone  są  rozmowy  w  tej  sprawie.  Zapewnia  jednak,  że  od  2  stycznia  2014  r.
komunikacja  w poszczególnych  miejscowościach  będzie  funkcjonowała,  nie  będzie  takiej  wsi,
gdzie nie będzie komunikacji z Jaraczewem czy z Jarocinem, młodzież szkolna będzie dowieziona
do Jarocina, jak również osoby  zatrudnione z zakładach pracy w Jarocinie. 

Głos zabiera radny Edmund Kowalczyk. Radny zwraca się z pytaniem- czy w ramach tego
programu,  który omawiał  dyrektor  Gminnego Zespołu  Ekonomiczno-  Administracyjnego Szkół
będzie  można  prowadzić  zajęcia  dotyczące  przeciwdziałania  narkomanii  (  przeznaczyć  na  to
środki).
Wójt odpowiada radnemu, że  w ramach przyjętego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi i
Narkomanii  był   przeprowadzony w szkołach  cykl szkoleń jeżeli  chodzi o narkotyki  ( przez
Policje w Jarocinie).  Jesteśmy też przygotowani w przypadku, gdyby wystąpiło „zjawisko” i na ten
cel mamy zabezpieczone środki. 

Nikt więcej nie zgłosił się do wypowiedzi. 
Kończąc ten punkt porządku obrad Przewodniczący Rady poinformował, że ostatnia sesja w

tym roku przewidziana jest na dzień 27 grudnia i będzie składała się z trzech części. 
W  związku  z  tym,  iż  27  grudnia   przypada  rocznica  (  95  rocznica   )  wybuchu  Powstania
Wielkopolskiego   Przewodniczący  Rady  zwrócił się z apelem  o wywieszenie flag  w tym dniu. 



17. Wnioski.

Nie zgłoszono żadnego wniosku. 

18. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował zebranym
za udział w tych obradach i o godz. 11.58 zakończył XXXIV Sesje Rady Gminy Jaraczewo. 

Jaraczewo, dnia  9 grudnia 2013 r. 

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY

Elżbieta Wyremblewska       /-/ Roman Skrzypczak


